



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號
網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045
電郵：web@stescout.org

由：助理區總監（童軍）
致：童軍團團長，幼童軍團長/ 負責領袖
知會：區委員、各區幹部職員

活動與訓練通告第 12 號
2026 年 8 月 1 日

運動與健康童軍培訓計劃

(幼童軍支部：運動章，共融章，體適能章訓練班)

(童軍支部：運動章，技擊章，體育章，多元共融章，公共衛生章及精神健康章訓練班)

為提升童軍成員對運動、多元共融、公共衛生及精神健康的認識，本區將於 2026 年 9 月至 2027 年 2 月 期間舉辦一系列專科徽章訓練班。成員可按個人興趣及進度，報考相關章目，詳情如下：

幼童軍支部

必修章：運動章*

選修章 A: 共融章

選修章 B: 體適能章

選修章 C: 共融章及體適能章

童軍支部

必修章：運動章, 技擊章, 體育章*

選修章 A: 多元共融章

選修章 B: 公共衛生章及精神健康章

選修章 C: 多元共融章, 公共衛生章及精神健康章

* 所有學員必須完成**必修章**基本要求(出席運動課達到八成出席率) 才能出席考核日。

* 學員必須依照各項必修章以及選修章的課程內容，完成指定的網上課程及網上小測驗，並出席相關徽章訓練所要求的服務活動及指定參觀項目，方可獲准參加考核日。

* **幼童軍支部**學員最多可以在這個訓練班考取一共三個專科徽章;

童軍支部學員最多可以在這個訓練班考取一共六個專科徽章。

* 運動課程為空手道初階訓練班



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號
網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045
電郵：web@stescout.org

參加資格： 年滿 7 歲或以上已宣誓並持有效會員證之幼童軍/童軍支部成員 (本區成員優先考慮)；
費用： 童軍支部: 原價\$300，名額:24 人

1. 本訓練班/訓練考核活動獲「青少年成員及童軍領袖訓練資助計劃」資助，合資格者之班費/參加費用因此已獲得減半。[即每位港幣 \$150 元正]。
2. 本訓練班已獲「沙田東區區務委員會」資助，沙田東區成員可獲額外半價津貼資助。[即每位港幣 \$75 元正]。

幼童軍支部: 原價\$200，名額:30 人

1. 本訓練班/訓練考核活動獲「青少年成員及童軍領袖訓練資助計劃」資助，合資格者之班費/參加費用因此已獲得減半。[即每位港幣 \$100 元正]。
2. 本訓練班已獲「沙田東區區務委員會」資助，沙田東區成員可獲額外半價津貼資助。[即每位港幣 \$50 元正]。

截止日期： 2026 年 8 月 24 日 (星期一)

報名辦法： 備妥下列各項，於截止日期前遞交或郵寄至

沙田禾輦邨厚和樓平台 425-426 號 沙田東區童軍會收

信封面請註明「運動與健康童軍培訓計劃」。

1. 填妥之活動/訓練班報名表&[家長同意書\(PT/46\)](#)【18 歲以下參加者必須遞交】；
2. 報名費支票 (必須以一團一票方式申請，支票抬頭請書「香港童軍總會 沙田東區區務委員會」為收款人，始獲接納，切勿郵寄現金)；
3. 報名表格上必須填上負責領袖電郵地址；

其 他：

1. 取錄名單將於 2026 年 8 月 31 日或之前於區會網頁內公佈。
2. 所有參加者必須穿著整齊童軍制服或者班領導人指定服飾全期出席，不得遲到及早退。
3. 完成各項指定事工及通過有關技能評核考驗，合格者始獲頒發證書。
4. 在活動進行前 3 小時，若天文台發出紅色/黑色暴雨警告或懸掛 3 號或以上之颱風警告信號活動即告取消。
5. 如有任何疑問，歡迎電郵 adc_s@stescout.org 查詢。

助理區總監(童軍)
何嘉樂
(施曉曦代行)



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號
網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045
電郵：web@stescout.org

活動時間表

日期	星期	活動內容	時間	地點
2026 年 9 月 4 日	六	第一堂	幼童軍支部 14:00-16:00 童軍支部 10:00-13:00	香港浸會大學附屬學校 王錦輝中小學
2026 年 9 月 6, 13, 20, 27 日	日	運動班 (必修章&選修章) 幼童軍 & 童軍支部	A 班 10:00-11:00/ B 班 11:00-12:00	沙田或大埔
2026 年 10 月 4, 11, 25 日	日	運動班 (必修章&選修章) 幼童軍 & 童軍支部	A 班 10:00-11:00/ B 班 11:00-12:00	沙田或大埔
2026 年 11 月 1, 8, 15, 22, 29 日	日	運動班 (必修章&選修章) 幼童軍 & 童軍支部	A 班 10:00-11:00/ B 班 11:00-12:00	沙田或大埔
2026 年 12 月 6, 13, 20, 27 日	日	運動班 (必修章&選修章) 幼童軍 & 童軍支部	A 班 10:00-11:00/ B 班 11:00-12:00	沙田或大埔
2027 年 2 月 21 日	日	考核日 (必修章&選修章) 幼童軍 & 童軍支部	幼童軍支部 14:30-17:30 童軍支部 10:00-17:30	香港浸會大學附屬學校 王錦輝中小學
2026 年 9 月 4 日 - 2027 年 2 月 10 日	/	指定參觀 (童軍支部選修章: 公共衛生章及精神 健康章)	學員可以按興趣自行 安排參觀地點及時間 (必須 2 月 10 日前完 成參觀)	多個 (將於第一堂發放指定參 觀名單)
2026 年 9 月 4 日 - 2027 年 2 月 10 日	/	指定服務(一節) (幼童軍支部選修 章:共融章) 指定服務(兩節) (童軍支部選修章: 多元共融章)	學員可以按自己時間 安排參與服務活動 (必須 2 月 10 日前完 成服務)	多個 (將於第一堂發放指定服 務名單及時間)
2026 年 9 月 4 日 - 2027 年 2 月 10 日	/	網上課節及測試 (必修章&選修章) 童軍支部	必須 2 月 10 日前完 成	網上學習平台

******如報名人數眾多，課程將分為 A 班與 B 班；若人數未達分班標準，則所有學員將安排於 A 班上課。



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

From : ADC (Scout)

To : Scout Leaders, Cub Scout Leaders / Scout i/c

Inform : District Lay Members、District Staffs

Activity and Training Circular
No. 12

1st Aug, 2026

Scouts Sports and Health Training Program

(Cub scout section: Sportsman, Disability awareness, Physical fitness badges course)

(Scout section: Athlete, Master-at-arms, Sportsman, Diversity & Inclusion Ambassador, Public Health Ambassador & Mental Health Ambassador badges course)

To enhance Scout members' awareness of sports, diversity and inclusion, public health, and mental health, our District will organise a series of proficiency badge training courses from September 2026 to February 2027. Members may apply for the relevant badges according to their personal interests and progress. Details are as follows:

Cub Scout section

Compulsory badge: Sportsman badge*

Elective package A: Disability Awareness badge

Elective package B: Physical Fitness badge

Elective package C: Disability Awareness badge & Physical Fitness badge

Scout section

Compulsory badges: Athlete, Master-at-arms, Sportsman badges*

Elective package A: Diversity & Inclusion Ambassador badge

Elective package B: Public Health Ambassador badge & Mental Health Ambassador badge

Elective package C: Diversity & Inclusion Ambassador, Public Health Ambassador & Mental Health Ambassador badges

*All participants must complete the basic requirements of the compulsory badges (**achieving at least 80% attendance in sports classes**) before they are eligible to attend the assessment day.

*Participants must follow the curriculum content of both compulsory and elective badges, complete the designated online courses and quizzes, and attend the service activities and specified visits required for each badge training. Only then will they be permitted to take part in the assessment day.

*Participants from the cub scout section may earn a maximum of **three proficiency badges** through this training program while those from scout section may earn a maximum of **six proficiency badges**.

*The sports course will be conducted as a **Karate Elementary Training Program**



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

- Eligibility:** Invested Cub Scout/ Scout Section members aged 7+ with a valid Membership. *(Priority given to District members)*
- Fee :**
- Scout Branch:** Original price \$300, quota: 24 persons
1. This training course/training assessment activity is subsidised by the "Youth Members and Scout Leaders Training Subsidy Scheme", and the course fee/participation fee for eligible participants has therefore been halved. [i.e. HK\$150 per person].
 2. This training course has also received a subsidy from the "Shatin East District Council", and members of Shatin East District are eligible for an additional 50% subsidy. [i.e. HK\$75 per person].
- Cub Scout Section:** Original price \$200, quota: 30 persons
1. This training course/training assessment activity is subsidised by the "Youth Members and Scout Leaders Training Subsidy Scheme", and the course fee/participation fee for eligible participants has therefore been halved. [i.e. HK\$100 per person].
 2. This training course has also received a subsidy from the "Shatin East District Council", and members of Shatin East District are eligible for an additional 50% subsidy. [i.e. HK\$50 per person].
- Application deadline :** 24 August 2026 (Monday)
- How to apply :** Send or drop off the following to: *Shatin East District Scout Council, Units 425-426, Podium, Hau Wo House, Wo Che Estate, Shatin*
(Mark "**Sports & Health Scout Training Scheme**" on envelope):
1. [Parent/Guardian Consent Form \(PT/46\)](#) (Required for under 18s).
 2. **Cheque for Application Fee** (One cheque per group/unit, payable to "**Scout Association of Hong Kong - Shatin East District Association**"; No cash by post).
 3. **Application Form** with the Leader-in-charge's email address clearly filled in.
- Others / Important Notes:**
1. **Admission List:** The admission list will be announced on the District website on or before **31 August 2026**.
 2. **Attendance & Dress Code:** All participants must attend in full Scout uniform or attire designated by the course leader, and must not be late or leave early.
 3. **Certificate:** Certificates will be awarded only to those who complete all assigned tasks and pass the relevant skill assessments.
 4. **Inclement Weather Arrangements:** If the Hong Kong Observatory issues a Red/Black Rainstorm Warning or hoists Typhoon Signal No. 3 or above within three hours before the activity, the event will be cancelled.
 5. **Enquiries:** For any enquiries, please feel free to email adc_s@stescout.org.



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

Event Schedule

Date	Day	Activity	Time	Venue
4, September 2026	Sat	First lecture	Cub scout Section 14:00-16:00 Scout Section 10:00-13:00	Hong Kong Baptist University Affiliated School Wong Kam Fai Secondary and Primary School
6, 13, 20, 27 September 2026	Sun	Sports training class (For all participants)	Class A: 10:00-11:00 Class B: 11:00-12:00	Shatin/Taipo
4, 11, 25 October 2026	Sun	Sports training class (For all participants)	Class A: 10:00-11:00 Class B: 11:00-12:00	Shatin/Taipo
18, 15, 22, 29 November 2026	Sun	Sports training class (For all participants)	Class A: 10:00-11:00 Class B: 11:00-12:00	Shatin/Taipo
6, 13, 20, 27 December 2026	Sun	Sports training class (For all participants)	Class A: 10:00-11:00 Class B: 11:00-12:00	Shatin/Taipo
21 February 2027	Sun	Assessment day (For all participants)	Cub scout Section 14:30-17:30 Scout section 10:00-17:30	Hong Kong Baptist University Affiliated School Wong Kam Fai Secondary and Primary School
4, September 2026 - 10, February, 2027	/	Designated Site Visit (Scout section: Public Health Ambassador & Mental Health Ambassador)	Participants may arrange the visit and schedule according to their own interests. (All visits must be completed by February 10.)	(The list of designated site visits will be distributed during the first session.)
4, September 2026 - 10, February, 2027	/	Designated Service (1 session) (Cub Scout Section: Disability Awareness) Designated Services (2 sessions) (Scout section: Diversity & Inclusion Ambassador)	Participants may arrange their services according to their own schedule. (All services must be completed by February 10.)	(The list of designated services will be distributed during the first session.)
4, September 2026 - 10, February, 2027	/	Online lectures & mini quizzes (For participants from scout section only)	(All online lectures and quizzes must be completed by February 10.)	Online learning platform

****In the event of high enrollment, participants will be allocated to Class A and Class B. If enrollment does not reach the threshold required for division, all participants will be assigned to Class A.**



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

運動與健康童軍培訓計劃 附加報名表格 (幼童軍支部)

旅團：	支部：	電郵：
負責領袖姓名：	職位：	聯絡電話：

	中文姓名	性別 男/女	童軍成員編號	必修運動班 請選 1 項✓ 或 全選✓ (參加者只會被分配到其中一班) 必修章: 運動章		選修章考驗 每人最多選 1 項✓, 如選擇不參與任何選修章考驗 可以留空 選修章 A: 共融章 選修章 B: 體適能章 選修章 C: 共融章及體適能章		
				A 班	B 班	選修章 A	選修章 B	選修章 C
1								
2								
3								
4								
5								
6								
7								
8								
9								
10								
11								
12								

團長/旅長姓名：_____ 團長/旅長簽名：_____ 日期：_____

旅 印：



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

運動與健康童軍培訓計劃 附加報名表格 (童軍支部)

旅團：	支部：	電郵：
負責領袖姓名：	職位：	聯絡電話：

	中文姓名	性別 男/女	童軍成員編號	必修運動班 請選 1 項✓ 或 全選✓ (參加者只會被分配到其中一班) 必修章: 運動章, 技擊章, 體育章		選修章考驗 每人最多選 1 項✓, 如選擇不參與任何選修章考驗可以留空 選修章 A: 多元共融章 選修章 B: 公共衛生章及精神健康章 選修章 C: 多元共融章, 公共衛生章及精神健康章		
				A 班	B 班	選修章 A	選修章 B	選修章 C
1								
2								
3								
4								
5								
6								
7								
8								
9								
10								
11								
12								

團長/旅長姓名：_____ 團長/旅長簽名：_____ 日期：_____

旅 印：



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

Scouts Sports and Health Training Program Additional Application Form – Cub Scout Section

Group :	Section :	Email :
Name (Leader) :	Post :	Tel :

	Full name	Gender M/F	Scout ID	Compulsory Sports Class		Elective package		
				Class A	Class B	A	B	C
1								
2								
3								
4								
5								
6								
7								
8								
9								
10								
11								
12								

Name (CSL/GSL) : _____ Signature (CSL/GSL) : _____ Date : _____

Group Chop :



香港童軍總會 新界東地域 沙田東區

地址：沙田禾輦村厚和樓平台 425-426 號

網址：<http://www.stescout.org>

電話：3956 4045

電郵：web@stescout.org

Scouts Sports and Health Training Program Additional Application Form – Scout Section

Group :	Section :	Email :
Name (Leader) :	Post :	Tel :

	Full name	Gender M/F	Scout ID	Compulsory Sports Class		Elective package		
				Class A	Class B	A	B	C
				Please select one option ✓ or select all ✓. <i>(Each participant will only be assigned to one class.)</i> Compulsory badges: Athlete, Master-at-arms, Sportsman		Each participant may select up to one option ✓ . If you choose not to take any elective badge test, you may leave this section blank. Elective package A: Diversity & Inclusion Ambassador badge Elective package B: Public Health Ambassador badge & Mental Health Ambassador badge Elective package C: Diversity & Inclusion Ambassador, Public Health Ambassador & Mental Health Ambassador badges		
1								
2								
3								
4								
5								
6								
7								
8								
9								
10								
11								
12								

Name (CSL/GSL) : _____ Signature (CSL/GSL) : _____ Date : _____

Group Chop :